
Ресейдің Екатеринбург қаласында 
«Саланы цифрландыру және реформалау 
жағдайындағы кәсіподақтар» тақыры-
бында семинар-кеңес өтті. 

Оған еліміздің «Қазкөліккәсіп» ҚБ өкіл-
дерімен қатар Ресей, Әзербайжан, Беларусь, 
Грузия, Қырғызстан, Молдова, Тәжікстан, 
Өзбекстан және Армения елдерінің теміржол 
және көлік құрылысы саласындағы меке-
мелерінің кәсіподақтары қатысты. 

Маңызды жиында «Қазкөліккәсіп» ҚБ 
төрағасының орынбасары Бақытжан Қуа-
нышев «Ауыспалы еңбек жағдайын ескере 
отырып, кәсіподақ мүшелерінің мүдделерін 
қорғау» тақырыбында баяндама жасады. 
Ол баяндамасында кәсіподақтың қызмет 
бағыттары, төтенше жағдайда кәсіподақ 
мүшелеріне көрсетілетін материалдық 
көмектер, шетелдіктер жұмыс істейтін 
салалық кәсіпорындарда жұмысшылар-
дың мүддесін қорғау, оларды әлеуметтік 
қолдау, тиімді кері байланыс, кәсіподақты 
цифрландыру тақырыбын арқау етті. Со-
нымен қатар ол теміржолда цифрландыру 
жұмыстары қарқынды жүргізіліп жатқа-
нын, алайда, сандық жүйе жете қоймаған 
шалғай станцияларда қызметкерлердің 
қысқартылуы дұрыс емес екенін мәлімдеді.  

– Компанияда қабылданған цифрлан-
дыру бағдарламалары кезінде жұмыс 
орындарын қысқарту және оңтайландыру 
барысында жұмысшылар мүдделерін 
ескеру қажеттілігін тілге тиек еттім. Мәсе-
лен, аталған бағдарлама шеңберінде Жүк 
тасымалы бойынша 4209 жұмыс орнын 
оңтайландыру туралы сөз болды, бірақ 
кәсіподақтың күшімен жұмыс орындарының 
тек 15 пайызы ғана оңтайландырылды. 
Бұл ретте оңтайландыруға ұшыраған 
барлық жұмысшылар компанияда басқа 
жұмыстарға алынды. Сонымен қатар 
пойыздар қозғалысын басқаруды бір ор-
талыққа шоғырландыру  бағдарламасына 
сай  296 вагон қараушы басқа қызметке 
қайта  орналасты. Ал Магистральдық желі 
дирекциясы бойынша оңтайландырылған 
ақаутапқыш-операторлар толығымен жол 
диагностикасы орталығынан жұмыс тап-
ты, – деді Бақытжан Қуанышев. Аталған 
семинар барысында сөз алған өзге елдердің 
кәсіподақ өкілдері де бірнеше өзекті мәселені 
көтеріп, кәсіподақ мүшелерінің мүддесі 
үшін ұсыныстар берген. 
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АО «Пассажирские перевозки:

2023 ЖЫЛДЫҢ 
8 АЙЫНДА ҚҰРЫҚ ТЕҢІЗ 
ПОРТЫ АРҚЫЛЫ 

ЖУЫҚ ЖҮК 
АУЫСТЫРЫЛЫП ТИЕЛГЕН.

ЖЫЛ БАСЫНАН БЕРГІ 
ҚАҢТАР-ТАМЫЗ 
АРАЛЫҒЫНДА ҚАЗАҚСТАН 
ТЕМІР ЖОЛЫ ЖЕЛІСІ 
БОЙЫНША 

АСТЫҚ ТАСЫМАЛДАНҒАН. 

ҚАЗАҚСТАН – ӘЗЕРБАЙЖАН 
ЕЛДЕРІ АРАСЫНДАҒЫ 
ТАУАР АЙНАЛЫМЫ БЫЛТЫР 

АРТҚАН. 

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ:

С УЧЕТОМ ВСЕХ ЗАПЛА-
НИРОВАННЫХ МЕРО-
ПРИЯТИЙ ПО ОБНОВЛЕ-
НИЮ ВАГОННОГО ПАРКА 
В 2030 ГОДУ СРЕДНИЙ 
ВОЗРАСТ ВАГОНОВ СНИ-
ЗИТСЯ С 18 ДО 13 ЛЕТ. 
ПРИ ЭТОМ ОБЕСПЕЧЕН-
НОСТЬ ВАГОНОВ СИСТЕ-
МОЙ КОНДИЦИОНИРО-
ВАНИЯ ВОЗДУХА БУДЕТ 
СОСТАВЛЯТЬ 100% 

7,4

1,5

40%

Казахстан и Турция планиру-
ют нарастить поставку грузов по                                 
Транскаспийскому международному 
транспортному маршруту. 

Об этом заявил заместитель Пре-
мьер-министра, министр иностранных 
дел Казахстана Мурат Нуртлеу, подводя 
итоги переговоров с главой МИД Турции 
Хаканом Фиданом. 

Стороны пришли к выводу, что не-
обходимо увеличить перевозки за счет 
полного использования потенциала 
Транскаспийского международного 
транспортного коридора (ТМТМ). Кроме 
того, в качестве диверсификации тран-
зитных маршрутов они подчеркнули 
возможность использования турецкой 
стороной железной дороги Казахстан – 
Туркменистан – Иран – Турция.

Мурат Нуртлеу подчеркнул, что Турция 
является четвертым по величине торго-
вым партнером Казахстана. В прошлом 
году товарооборот достиг 6,3 миллиарда 
долларов, а за семь месяцев текущего года 
этот показатель составил 3,6 миллиарда 
долларов. Цель на будущее – увеличить 
оборот, не теряя при этом динамику.

Отмечено, что в Казахстане плодот-
ворно работают более 4 300 компаний 
с турецким капиталом. На данный мо-
мент Турция напрямую инвестировала 
в экономику Казахстана 4,7 миллиарда 
долларов и входит в 10 крупнейших 
инвесторов.

Жаныбек КЕНЕС

НАРАСТИМ  
ПОСТАВКИ 
ПО  ТМТМ 

Представители АО «НК «ҚТЖ» во 
главе с заместителем председателя 
правления по логистике АО «НК 
«ҚТЖ» Ерланом Койшибаевым в 
рамках рабочего визита первого 
заместителя Премьер-министра Ре-
спублики Казахстан Романа Скляра 
в г. Ляньюньган приняли участие в 
1-м Форуме сотрудничества грузовых 
поездов Китай – Европа.

На церемонии открытия форума 
зачитаны специальные Послания 
Президента Казахстана Касым-Жо-
марта Токаева и Секретаря КПК Си 
Цзиньпина. 

– В условиях серьезной геополи-
тической напряженности данная 
инициатива имеет огромное значе-
ние, поскольку транспорт является 
основным драйвером устойчивого 
экономического роста. Поэтому 
данное мероприятие в полной мере 
отражает устремление к более свежим 
идеям по развитию и оптимизации 
мировой транспортной логистики, 
открытию новых направлений и 

применению современных техно-
логий, – отметил в Послании Глава 
Казахстана.

Также в Послании отмечен порт 
Ляньюньган с его казахстанским 
терминалом, который наряду с 
автомагистралью Западная Ев-
ропа – Западный Китай, Сухим 
портом «Хоргос – Восточные во-
рота», является жемчужиной в 
сотрудничестве на современном 
Шелковом пути.

В рамках визита состоялся ряд 
встреч с ведущими китайскими 
компаниями, а также организовано 
посещение совместного предпри-
ятия Казахстанско-китайского 
логистического терминала в порту 
Ляньюньган, ставшего визитной 

карточкой Форума сотрудничества 
грузовых поездов Китай – Европа.

В данном форуме от китайской 
стороны приняли участие сопред-
седатель китайской части Казах-
станско-китайского комитета по 
сотрудничеству, заместитель пре-
мьера Госсовета КНР Дин Сюэсян, 
а также руководители профильных 
министерств Кыргызстана, Узбеки-
стана, Монголии, Сербии, Венгрии 
и других стран. 

Участниками форума подчеркнута 
стратегическая роль Казахстана, 
являющегося ключевым звеном в 
инициативе «Один пояс, один путь», 
10-летие которой отмечается в этом 
году. В рамках данной инициативы 
90% поездов следуют через Казахстан. 

С 2013 по 2022 год перевозки 
контейнеров железнодорожным 
транспортом через Казахстан в рамках 
«Одного пояса, одного пути» вырос-
ли более, чем в 20 раз, и составили 
около 6,5 миллиона контейнеров.

Кроме того, представители АО 
«НК «ҚТЖ» приняли участие в дву-
сторонней встрече с заместите-
лем премьера Госсовета КНР Дин 
Сюэсянем. Проведена встреча и с 
президентом Порта Ляньюньган 
Ван Гуочаном, где стороны обсу-
дили развитие Транскаспийского 
международного транспортного 
маршрута, а также наметили ряд 
совместных инвестиционных про-
ектов в Казахстане.

Фото автора

Осыған орай Абай және Шығыс 
Қазақстан облыстарының комму-
налдық секторын көмірмен уақы-
тында қамту мақсатында Семей 
ЖТ бөлімшесімен «Қаражыра» 
АҚ бірлесіп, қатты отынды мез-
гілінде жеткізу үшін вагондардың 
арнайы кестесін әзірледі. Қазіргі 
таңда аталмыш кестеден ауытқу 
болған жоқ. Жүйелі жүргізіліп 
жатқан жұмыстардың нәтиже-
сінде бүгінгі күндері облыстың 
теміржол тұйықтарында жал-
пы көлемі 13,3 мың тоннаның 
көмірі бар. Дегенмен алдағы 
уақыттарда тасымал көлемін 
арттыру көзделген. Оның себебі 
облыс бойынша биылғы жылыту 
маусымында 1,245 млн тонна 
көмірге қажеттілік бар. Қатты 
отынды көп тұтынушы – облыс 
орталығы Семей қаласы. Бүгінде 
аталмыш шаһардағы төрт бірдей 
көмір тұйығында 9 мың тоннадан 
аса отын қоры бар. Қазір өңір 
теміржолшылары бірінші класты 
Дегелең станциясындағы көмір 

тиеу процесін жылыту маусымы 
кезінде тәулігіне 560 вагонға 
дейін жеткізуді көздеп отыр. 
Оған толық мүмкіндік бар екен. 

Бүгінде бөлімшенің 13 стан-
циясында жүк операциялары 
жүргізіледі. Көмір түсіру жұмыста-
рына басымдық берілген. Әсіресе 
Семей, Аягөз, Шар станциялары 
бойынша қатты отын тасымалы 
кедергісіз жүргізілуде. Қазіргі таңда 
аталмыш елді мекендерге тәулігіне 
30 вагон көмір жеткізілуде. 

Бөлімше ұжымы алға қойған 
басты мақсат – вагон тапшылығын 
болдырмау шаралары да өз нәти-
жесін беруде. Әсіресе Дегелең 
станциясы бойынша босаған 
вагондар тез жинап алынып, 
пойыз құрастырудағы уақыт та 
қысқарған. 

Осы ретте аталмыш станциядан 
орта есеппен алғанда көмір тиел-
ген төрт пойыз тұрақты түрде жө-
нелтіледі. Жылжымалы құрамдар 
ауыр салмақты болғандықтан 
пойыз құрастыру ісі біршама 
күрделі. Алайда, 6 200 тонналық, 
63 вагоннан тұратын пойыздарды 
Алматы бөлімшесіне қарасты 

ең шеткі Ақтоғай  станциясына 
дейін кедергісіз жеткізуге мүм-
кіндік бар. Соның аясында жүк 
станциялары бойынша маневрлік 
жұмыстар жеделдетілген түрде 
жүзеге асырылуда. 

Бөлімшедегі барлық тораптық 
станцияларда да көмір тиелген 
жылжымалы құрамдар кедергісіз 
жүргізілуде. Бұл орайда логистика 
саласының мамандары бөлімше 
бойынша қатты отын тасымалын 
бүкіл қыс бойы штаттық режимде 
жүргізуді көздеп отыр. Сонымен 
қатар вагондарды жинап алу 
мен сұрыптау ісіне елеулі түрде 

басымдық берілетін Жаңа-Семей 
жүк станциясындағы жұмыстар да 
бөлімше басшылығының назарына 
іліккен. Ал көмір тұйықтарын-
дағы қатты отынның жеткізілуі 
мен бағасы уәкілетті органдар 
тарапынан қадағалауға алынған. 

Түйіндей айтсақ, қазіргі уақытта 
көмірге деген сұраныс төменде-
меген, бірақ жылдағы қарбалас 
жоқ. Яғни ұзын-сонар кезек те 
жоқ. Ал облыс көлеміндегі барлық 
теміржол тұйықтарында көмір 
белгіленген жоспарға сәйкес 
жүргізіліп жатыр.

Суретті түсірген автор

ВАГОНДАРДЫ  ЖЕТКІЗУ  КЕСТЕСІ  ӘЗІРЛЕНДІ
Шығыста көмір тасымалы қарқын ала бастады. Аталмыш бағыттағы ша-
ралар кешенді түрде жүргізілуде. Теміржолшылар үшін басты мақсат – ва-
гон тапшылығының алдын ала отырып, қатты отынды межелі жерлерге 
кешіктірмей жеткізу. Сонымен қатар белгіленген жоспар аясында тасымал 
көлемін еселеп ұлғайту болып отыр. 

МЛН
ТОННАҒА

ЛЯНЬЮНЬГАН: СТРАТЕГИЧЕСКИЙ  ПАРТНЕР 
В городе Ляньюньга-
не (КНР) обсуждены 
вопросы стратегиче-
ского планирования 
и взаимодействия по 
развитию Транскаспий-
ского международ-
ного транспортного 
маршрута. 

Асель ШАЙХЫНОВА,
Астана

Об этом в ходе ежегодной встречи Пре-
зидента с предпринимателями заявил ру-
ководитель рабочей группы по транспорту 
НПП РК «Атамекен», учредитель нескольких 

компаний в этой сфере Бакытбек Кадиров.
– Инвестиции в инфраструктуру нужны, и 

они нужны большие. Если у предпринима-
теля есть средства и желание «вложиться» в 
железную дорогую, почему нет? – считает он.

Спикер отметил, что в морском порту 
Курык уже введен в эксплуатацию первый 

ИНВЕСТИРОВАТЬ  В  ОТРАСЛЬ 
Предприниматели транспортной от-
расли выразили готовность инвестиро-
вать свои средства в железнодорожную                    
инфраструктуру Казахстана. 

Алуа ТЛЕУБАЙ,
Астана

участок железнодорожных подъездных путей, 
построенный за счет частных вложений. 

Также руководитель рабочей группы по 
транспорту НПП РК «Атамекен» доложился Пре-
зиденту о результатах работы и предложениях 
рабочей группы по улучшению деятельности 
транспортной отрасли. Глава государства 
поддержал предпринимателя и поручил                                                                                        
Правительству и Министерству транспорта 
взять эти вопросы на особый контроль.

Напомним, в Акорде состоялась тра-
диционная встреча Главы государства с 
бизнесом. В ней приняли участие около                                                   
200 предпринимателей из сфер туризма, 
АПК, логистики, IT, обрабатывающей про-
мышленности и других. 

МЛН
ТОННА

АКТУАЛЬНО

!

ҚЫТАЙ – ӨТКЕН ЖЫЛЫ ТАУАР АЙНАЛЫМЫНЫҢ КӨЛЕМІ 24,2 МЛРД ДОЛЛАРДЫ ҚҰРАҒАН ҚАЗАҚСТАННЫҢ ЕКІНШІ ІРІ 
СЕРІКТЕСІ. ОСЫ РЕТТЕ АРНАЙЫ ЭКОНОМИКАЛЫҚ АУДАНДАРМЕН САУДА ДЕҢГЕЙІНІҢ ҚАРҚЫНДЫ ӨСІП ЖАТҚАНЫН 
АТАР ЕДІК. МӘСЕЛЕН, БЫЛТЫР ҚАЗАҚСТАН МЕН ГОНКОНГ АРАСЫНДАҒЫ ЕКІ ЖАҚТЫ САУДА 91% ӨСІП, 51,8 МЛН ДОЛЛАРДЫ 
ҚҰРАДЫ.  БІЗ ҚЫТАЙҒА 135 ТАУАР ПОЗИЦИЯСЫ БОЙЫНША  1 МИЛЛИАРД ДОЛЛАРҒА, ГОНКОНГҚА – 600 МИЛЛИОН 
ДОЛЛАРДАН АСАТЫН 100 ТАУАР ПОЗИЦИЯСЫ БОЙЫНША ШИКІЗАТ ЕМЕС ЭКСПОРТТЫ ҰЛҒАЙТУҒА ДАЙЫНБЫЗ.

Арман ШАКҚАЛИЕВ, 
Сауда және интеграция министрі

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей
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ӨНДІРІС

СТАНЦИЯ ТЫНЫСЫ

Ұлан ОРАЗ,
Астана

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

ҚОС  ПОРТТЫ АРАЛАДЫ

Жиынның басты қонақта-
ры – Қазақстанның мәдени-
ет қайраткері, тіл жанашыры 
Оразкүл Асанғазы, ҚР Парла-
менті Мәжілісінің депутаты, 
айтыскер ақын Ринат Зайытов, 
ҚР Ғылым және жоғары білім 
министрлігі Тіл саясаты коми-
теті төрағасының орынбасары 
Гүлнар Ходжабергенова, Ха-
лықаралық «Қазақ тілі» қоғамы» 
қоғамдық бірлестігінің мүшесі, 
аудармашы, этнограф Серік 
Ерғали болды. Сонымен қатар 
жиынға «Самұрық-Қазына» 
АҚ бас менеджері Жайнагүл 
Мұқашева, «ҚТЖ» ҰК» АҚ Ар-
дагерлер кеңесі төрағасының 
орынбасары, теміржол арда-
гері Жұмагүл Әлжан қатысты. 
Дөңгелек үстелді ашқан «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ-ның Аппарат басшысы 
Серік Кеулімжаев, компанияда 
мемлекеттік тілдің аясын кеңей-
ту мақсатында арнайы сектор 
ашылғанын және қазақ тілін 
оқыту курстары жұмыс істеп 
жатқанын жеткізді. 

 – Тіл – қоғамдық қатынастар-
дың барлық саласымен, олардың 
өзгерістерімен тығыз байланыс- 
та дамитын құбылыс. Қоғамда 
тілге деген сұраныс болмаса, 

МЕМЛЕКЕТТІК  ТІЛ  АЯСЫН КЕҢЕЙТУГЕ МҮДДЕЛІ 
Қазақстандағы Тілдер мерекесіне орай «ҚТЖ» ҰК» АҚ-да «Тілі бірдің – тілегі 
бір» тақырыбында дөңгелек үстел өтті. Компанияның мемлекеттік тілді 
дамыту секторы ұйымдастырған бұл шара мемлекеттік тілді дамыту және 
оның қолданылу аясын кеңейту тақырыбына арналды.  

Райхан РАХМЕТОВА,
Астана

Болашақ-Өзен бағытындағы 
теміржол нысандарын аралауға 
Маңғыстау станциясынан 11 
қыркүйек күні кешке қарай 
комиссия мүшелері мінген 
пойыз жолға шықты. Күзгі 
байқауды жүргізетін комис-
сия құрамына елу шақты адам 
бекітілген. Комиссияға Маңғыс- 
тау қосалқы бөлімі бастығы 
Нәжімеден Ғұбашов төрағалық 
етуде. Тексерушілер құрамында 
қосалқы бөлім мен Маңғыстау 
магистральдық желі бөлімше-
сінің басшылығы, бөлім, сектор 
меңгерушілері, ревизорлар, 
кәсіподақ ұйымы өкілдері бар. 

Аталған комиссия белгіленген 
жоспар бойынша 12 қыркүйек 
таңертең Болашақ станция-
сында орналасқан теміржол 
нысандарындағы күзгі тек-
серіс жұмысына кірісті. Жұмыс 
орындарының жай-күйі, жол-

дар мен ғимараттар жағдайы, 
жұмысшылардың еңбек етуіне 
қолайлы мүмкіндіктер, олардың 
қажетті құрал-саймандармен 
қамтылуы сияқты мәселелер 
егжей-тегжейлі тексерілді.  

– Қосалқы бөлім бастығы 
төрағалық еткен комиссия стан-
циямыздағы бірнеше мекемені 
аралап, әр маман өз бағыты 
бойынша тексерістер жүргізді. 
Жылдағыдай қажетті мәселелер 
қаралып, қысқа дайындықта-
рымыз пысықталды. Біздегі 
бір мәселе, бірнеше мекеме 
орналасқан «АБК» ғимаратының 
төбесінен су өтетін еді. Биыл 
сол жөнделіп жатыр. Жөндеу 
жұмыстарымен «Теміржолсу» 
мекемесі айналысуда. Жұмыста-
рын қыс басталғанға дейін, бір 
айдың көлемінде бітіреміз деп 
отыр. Сондай-ақ техникалық 
қызмет көрсету пункті, вокзал, 
әскерилендірілген теміржол 
күзеті, жол, электрмен жаб-
дықтау дистанциялары сияқты 

тілдің өркен жаймасы анық. 
Сондықтан ұлттық компания- 
да мемлекеттік тіл аясының 
кеңейту мақсатында осындай 
іс-шараларға елге сөзі жүретін 
тіл жанашырларын шақырып, 
ой-пікірлерін білсек деген ниет-
теміз, – деді Серік Кеулімжаев. 

ҚТЖ-да көптен мұндай жиын 
өтпегенін алға тартқан Оразкүл 
Асанғазы тіл туралы өткір ойла-
рын аудиторияда отырған әрбір 
жанның жетесіне жеткізіп айтты. 
Құр сөйлеп қана қоймай, ұлттық 
компанияда мемлекеттік тіл 
аясын кеңейту бойынша нақты 
тапсырмалар беріп, келесі жолы 
соны тексеру үшін міндетті түрде 
тағы келетінін жеткізді. Осы 
сектор жұмысын басқаратын 
Ербол Тоқтағазыға сектор емес, 

департамент құруды ұсынды. 
– Тәуелсіздікке 32 жыл болды. 

Бірақ әлі күнге аударма тілінде 
отырсыздар. Бүкіл қағаз, жиындар 
орысша өтіп, жазылады. Мұны 
тоқтату керек. Темір жол – ел 
экономикасының күретамыры, 
бұдан былай теміржол – қазақ 
руханиятының да көшбасшысы 
болуы керек. Кезінде болған 
да. Себебі Түрксіб жолын Алаш 
арыстары Тұрар Рысқұлов, Мұ-
хамеджан Тынышпаев салған. 
Бізге сөздік қоры бай тілімізді 
дамытып, қолданысқа кеңінен 
енгізу керек. Осы отырған әр 
қазақ ана тілінде сөйлеуі тиіс. 
1991 жылдары ҚТЖ-да қанша 
қазақ және қанша өзге этнос 
өкілдері жұмыс істеді, ал қазір 
қалай? Қазір бұрынғыдай емес, 

90 пайызы – қазақтар. Ендеше 
неге сіздер 1-2 өзге этнос өкіл-
дері үшін мемлекеттік тілді бір 
жаққа ысырып қоясыздар? Сіздің 
басшылықпен бірлесе отырып, 
мемлекеттік тілді дамытуға 
көмектесуге дайынбыз, – деді 
Оразкүл Асанғазы. 

Өзге де тіл жанашырлары ҚР 
Тіл туралы заңының баптарын 
алға тарта отырып, болашақта 
мемлекеттік тіл, әсіресе кеңсе, 
құжат тілінің қазақша болуы 
міндеттелетінін айтты.  

 – Кез келген жерде мемлекеттік 
тілдің мәртебесі бірінші орын-
да тұруы керек. Мысалы, мен 
ұшаққа немесе пойызға мінерде 
алдымнан қарсы алған қызметкер 
ең алдымен мемлекеттік тілде 
сөйлеуі керек. Ол қай ұлтты көрсе 
де қазақша сөйлеуге міндетті. 
Егер жолаушы басқа тілде ғана 
сөйлей алатын болса, сол тілде 
сөйлеуге көшуіне болады, – деді 
Ринат Зайытов.

 Өзге де қатысушылардың осы 
тұрғыдағы пікірлері мен ұсы- 
ныстарын тыңдаған  ұйымдас- 
тырушылар барлық айтылған 
ой-ұсыныстарды назарға алып, 
компания басшылығымен бірлесе 
нәтижелі жұмыстар жүргізетін-
дерін жеткізді.  

Суретті түсірген 
Александр ЖАБЧУК

БАЙҚАУ  БОЛАШАҚТАН  БАСТАЛДЫ
 Әне-міне дегенше қыстың аязды күндері де жақындап қалды. 
Сондықтан күздің алғашқы айы кірісімен қыс қамына қарекетті 
пысықтайтын тексерістер мен жұмыстар қыза түскен. Маңғыс- 
тау теміржолындағы күзгі комиссиялық байқау әдеттегідей 
Болашақ теміржолынан басталды. 

Станция бастығының міндетін 
атқарушы Сәлімғали Төлегеновтің 
айтуынша, бұрын станциядан 
тәулігіне 90-100 цистерна 3-4 
маршрут мұнай тиеліп, жөнел-
тілетін, ал қазір ондай ағым жоқ. 
Мұнай «КТК» құбырлары арқылы 
тасымалданатындықтан вагон 
саны азайған. 2023 жылғы сегіз 
айда 2031 пойыз қабылданған, 
орташа есеппен айына тәулігіне 8 
пойыз. Вагонға шаққанда 117908 
вагон, орташа есеппен тәулігіне 

485 вагон. Жөнелтілген вагон 
саны 118016, тәулігіне 486 вагон. 
Пойыз саны 1976, тәулігіне 28 
пойыз жөнелтілді. Вагондарға 
маневрлік жұмыстарды атқаруға 
Дженерал-Электрик, Эволюшн 
тепловоздары жұмылдырылады. 
Станцияда жұп және тақ санды 
пойыздардың келіп-кетуі, транзитті 
жүк пойыздарының локомотивін 
ауыстыру, құрамаларды тара-
ту, жан-жақтан келген салмағы 
800 мың тонналық пойыздарды 
құрастыру, т.б. көптеген жұмыс- 
тар атқарылады. Бекет берілген 
жоспарды толықтай орындап отыр.

Станция бойынша 8 айда 940 
вагон жүк тиелді, салмағы 46076 
тоннаны құрады. Жүк түсіру 15920 
вагонды құраған, оның ішінде 
«Нұрлы жол» бағдарламасы бой-
ынша 11940 вагон жүк түсірілді. 
Барлық өндірістік көрсеткіштер 
бойынша жоспар жүз пайыздан 
жоғары орындалып келеді. Стан-         
цияда 9 қабылдау-жөнелту, 92 
вагон еркін сыятын 1 тартымдық 
жол және 1 құрастыру  жолдары 
бар. Вагон паркінің бос тұратын 
кезі аз, ығы-жығы келіп-кетіп 
жатқан пойыздар көп. Станция 
басы, ғимараттың жан-жағы те-

Меймандар Ақтау портында Басқарма төрағасы Абай 
Түрікпенбаев бастаған «АТСП» ҰК» АҚ басшылығымен 
мұнай құю айлақтарын аралап, «Қазақтеңізкөлікфлоты» 
ҰТКҚК» АҚ-ның «Ақтау» танкеріне барып, астық және 
құрғақ жүк терминалдары, сондай-ақ болашақта дамитын 
аумақтарымен танысты. Сапар барысында қонақтар бүкіл 
отандық көлік саласын дамытуға жаңа серпін беру үшін 
жасыл энергетика және инвестициялар саласындағы 
ықтимал ынтымақтастық мәселелеріне тоқталды.

Ал Құрық портында «Құрық порты» ЖШС Бас дирек-
торы Серік Ахметов келген қонақтарға паром кешенін 
дамытудың перспективалық бағыттары туралы айтып, 
өндірістік нысандар бойынша экскурсия өткізді. Сапар 
аясында делегация паром кешенінің қызметі және ин-
фрақұрылымымен танысты.

Айсұлтан АРМАН,
Маңғыстау

ЭКОЛОГИЯ  МӘСЕЛЕСІ – 
БАСЫМДЫҚТА

Мұндай кеңестер ай сайын әртүрлі тақырыптарда – 
еңбек қауіпсіздігі және еңбекті қорғау, өнеркәсіптік және 
электр қауіпсіздігі, сондай-ақ экологиялық қауіпсіздік 
мәселелері бойынша өткізіліп тұрады. Бұл жолы негізгі 
тақырып экологиялық қауіпсіздікке арналды.

Ағымдағы жылдың сегіз айында Еңбек және экология- 
лық қауіпсіздік инспекциясы Ақмола, Қарағанды және 
Алматы облыстарындағы Компанияның  құрылымдық 
бөлімшелері мен еншілес ұйымдарында өнеркәсіптік 
қауіпсіздік мәселелері бойынша жоспарлы тексерулер 
жүргізді. Тексеру барысында анықталған кемшіліктерге 
жасалған талдау,   желілік кәсіпорындарда табиғатты қорғау 
қызметіндегі бұзушылықтардың қайталануын көрсетті. 
Яғни, жиі анықталған бұзушылықтарға келсек, олар эко-
логиялық қауіпсіздік бойынша нормативтік-техникалық 
құжаттаманы сапасыз жүргізу;  әртүрлі қалдықтарды 
сақтау шарттарының орындалмауы; қалдықтарды жинауға 
арналған контейнерлердің және арнайы жабдықталған 
алаңның болмауы; экологияны қорғауға қатысты қызмет 
көрсетуге шарттардың уақытылы жасалмауы; экология 
бойынша оқыту сабақтарының дер кезінде өткізілмеуі еді. 

Кейбір бөлімшелерде күл мен қож қалдықтарын сақтау- 
ға арналған арнайы бөлінген алаңдардың болмауы, 
тиісінше өндіріс қалдықтарын жер бетінде сақтау сияқты 
бұзушылықтар, сондай-ақ қоршаған ортаны қорғау сала-
сындағы уәкілетті органға есептілік деректерін уақытылы 
ұсынбау және қоршаған ортаға эмиссияларға рұқсат алу 
бойынша шаралардың дер кезінде қабылданбауы сияқты 
фактілер анықталды. Ал өз кезегінде Қазақстан Респуб- 
ликасының табиғатты қорғау заңнамасы талаптарының 
бұлайша бұзылуы бақылаушы мемлекеттік органдар 
тарапынан ірі көлемдегі айыппұлдар салу қаупіне әкеп 
соғуы мүмкін екенін ұмытпаған жөн. 

Осыған орай «ҚТЖ» ҰК» АҚ басшылығы Компанияның 
құрылымдық бөлімшелері мен еншілес ұйымдарының 
жетекшілеріне экологиялық қауіпсіздікті қамтамасыз ету 
бойынша жұмысты күшейтіп, анықталған бұзушылықтарды 
барынша азайту шараларын қабылдау қажеттігін ескертті.

Ислам ТАЛҒАТ,
Астана

ЖОСПАР  ҮДЕСІНЕН   ТАБЫЛУДА
Атырау аймағының экономикалық өркен-
деуі станциялардың да жаңа негізде жұмыс 
жасауына жағдай туғызуда. Бұрын Атырау 
станциясының қосымша маневрлік аймағы 
ретінде жұмыс істеп келген, қаладан 5 шақы-
рым жерде орналасқан Махамбет станциясы 
2003 жылы 2-ші класты дербес станция болып 
бөлініп шықты. 

КҮЗГІ ТЕКСЕРУ

рекке толы, қаладан көп жырақ, су 
тапшылығын да сезініп қалатын 
станцияда көгалдандыруға ерекше 
көңіл бөлінсе керек. Түнде жарық 
беріп тұратын 6 матч прожектор 
бар. Станция кезекшісі күні-түні 
маневрлік жұмыстардың баста-
луына орай вагондарды сұрыптау 
жұмысын  жүргізеді. Станцияның 
бір ерекшелігі, мұнда 100-ге жуық 
вагоны бар ұзын құрамалы және 
9-10 мың тонналық ауыр салмақты 
пойыздар жиі болады. Оларды 
сұрыптап, маневрлік жұмыстар 

жасау да оңай емес.
Станцияға 33 кірме жол келіп 

түйіседі, жылдан жылға олар 
көбейіп келе жатыр. Атырау, 
Мақат, Ганюшкино бағытынан 
келген пойыздар кірме жолдарда 
сұрыпталады. Пойыз құрасты-
рушылар бағыттамалы бұрманы 
бұрып, вагондарды сұрыптауға 
дайындалуда екен. Станция бас- 
тығының айтуынша, кірме жол-
дарда ешқандай кідіріс жоқ, бос 
вагондар мен цистерналар кірме 
жолдарға әкелінеді, ал ол жерден 

дайындығына қарай тиелген 
вагондар шығарылады. Мұның 
бәрі бірыңғай технологиялық 
процестерге сай жүзеге асырыла-
ды. Станция басында ЭЦ қосыны, 
вагондарға техникалық қызмет 
көрсету пункті бар.  

Ұжымда жалпы 50-ден астам 
адам еңбек етеді. Станция ке-
зекшілері, пойыз құрастырушы-
лар, құжат өңдеушілер, тауар 
кассирлері, тауар қабылдап-жө-
нелтушілер, сигналист, басқа да 
мамандар күнде жұмысқа шығар 
алдында медициналық тексеріс- 
тен және мақсатты нұсқама-
дан өтіп жұмыстарына кіріседі. 
«Ұжымның орта жасы 35-40 жас 
деуге болады. Бір жеңнен қол, 
бір жағадан бас шығарып еңбек 
етіп келе жатқан ұжымдастардың 
бірлігі арқасында жұмыс процесі 
жақсы деңгейге көтеріліп келеді. 
Станция кезекшілері Р.Қабделов, 
Н.Адилов, М.Бисенов, пойыз 
құрастырушылар Т.Бөрібаев, 
Қ.Аққұлов, құжат өңдеу оператор-
лары А.Амирова, А.Нұғманова, 
басқа да мамандар өз міндеттерін 
абыроймен атқарып жүр», – дейді 
Сәлімғали Төлегенов.

Суретті түсірген автор

мекемелердің ғимараттарына 
жылу беретін №58 қазандықтың 
толық жүйесі жаңартылуда. Құ-
бырлары түгелдей ауыстырылып 
жатыр. Болашақ ашылғалы 
қызмет көрсетіп тұрған құбыр- 
лар ескіріп, қыста әр жерінен 
жарылып, қиындық туғызатын. 
Сол проблемадан енді құтылатын 
боламыз. Жылу беру мерзіміне 
дейін жүйе жаңарып, толықтай 
іске қосылады деп күтілуде, – 

дейді Болашақ станциясының 
бастығы Мақсат Нұрбеков. 

Болашақтан кейін комиссия 
мүшелері бағытты Өзен станция- 
сына қарай өзгертті. Демалыс 
күніне дейін Бестөрткүл, Құр-
маш, Тайғыр, Бопай, Ақбөбек, 
Бастау, Жетібай, Қарақия, Бор-
жақты, «Р», Ерсай, Құрық порты 
станциялары мен бекеттерінде 
болып, белгіленген мақсатқа 
сай жұмыстарын жалғастырды.  

НАЗАРДАҒЫ 
НЫСАН

Жақында Маңғыстауға жұмыс 
сапары барысында ҚР Сыртқы 
істер министрінің орынбасары 
Р.Ю.Василенко бастаған ЕО және 
G7 елшілерінің делегациясы 
Құрық порты паром кешені 
мен Ақтау портын аралады. 

КӨКЕЙКЕСТІ

Ұлттық компанияның бас ин-
женері – Техникалық саясат 
департаментінің директоры 
Батыр Котыревтің төраға-
лығымен желілік, өңірлік 
басқару деңгейлерінің жоғары 
басшыларының қатысуымен 
өнеркәсіптік қауіпсіздік мәсе-
лелеріне қатысты бейне-се-
лекторлық кеңес өтті. 
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Для организации стабильной 
работы хозяйства в зимний пе-
риод в Алматинском отделении 
грузовых перевозок проводятся 
оперативные совещания, где рас-
сматриваются меры устранения 
выявленных недостатков.

Немаловажен и вопрос подго-
товки кадров к зимнему периоду, 
особенно тех специалистов, которые 
впервые встречают зиму. Так, в 
регионе обучено 197  первозим-

ников. В локомотивном хозяй-
стве в план технических занятий  
включены темы по эксплуатации 
и подготовке тягово-подвижного 
состава к работе в зимних услови-
ях, в частности, порядок прогрева 
тягового электродвигателя перед 
постановкой локомотива в теплый 
цех, порядок сушки тяговых дви-
гателей на канаве и другие. Регу-
лярно проводятся практические 
занятия со всеми локомотивными 
бригадами. В эксплуатационных 
локомотивных депо Алматы, Ма-
тай, Актогай ведется комплексная                                                      

проверка подготовки к зиме.
В зимний период риск возник-

новения нештатных ситуаций 
особенно велик. В регионе есть 
такие станции, где зима приходит 
рано. К примеру, на станциях 
Достык, Актогай, Матай выпа-
дение снега в октябре – обычное 
явление.  Работники получают 
комплекты теплой спецодежды, 
обуви, а также крема, защищаю-
щие открытые кожные покровы 
от обветривания и обморожения. 
Машинисты-инструкторы прово-
дят предрейсовые инструктажи 

с локомотивными бригадами, 
уделяя внимание изучению схем 
пневматических цепей и дей-
ствиям по продувке магистралей 
пневматических цепей.

С работниками вагонного 
хозяйства обсуждаются вопро-
сы по работе и обслуживанию                          

автотормозного оборудования 
в зимних условиях. 

Проводится комплексная ко-
миссионная проверка готовности 
к зиме всех обустройств на стан-
циях. Совместно с хозяйством 
пути готовится оперативный 
план снегоборьбы на станциях, 

ПОВЫШЕННОЕ  ВНИМАНИЕ
Алматинский регион готовится к работе в зим-
них условиях. От качества подготовки к холод-
ному сезону зависит безопасность движения 
поездов, пассажиров, сохранность грузов и в 
целом репутация компании. 

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

Семинар проходил под руковод-
ством главного менеджера депар-
тамента технической политики 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
Риты Енсебаевой. Также участие 
в мероприятии приняли менед-
жер департамента технической 
политики ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» Светлана Горобец, ме-
неджер департамента безопасности 
движения ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» Каскырбек Бисалов, 
заместитель директора Семейского 
отделения грузовых перевозок 
по Оскеменскому региону Марат                                                 
Уалиев, главный инженер Семей-
ского отделения грузовых перевозок 
Думан Жылкыбаев. 

– Сейчас специалисты нашего 
функционального направления 
разрабатывают около 35 проек-
тов техзаданий на создание ПСД, 
бизнес-планов, направленных на 
устранение «узких мест» инфра-
структуры, которые повысят про-
пускную и перерабатывающую 
способности станций и участков. 
Исходными данными при их разра-
ботке являются сведения, которые 
содержат, в частности, технические и 
эксплуатационные характеристики 
станций, предварительные расчеты 
по экономической целесообразности 
внедрения проектов, – отметила 
Рита Енсебаева. 

Начальник производственно-тех-
нического отдела Семейского отде-

ления грузовых перевозок Гульнара 
Тулеуханова рассказала, что в состав 
этого филиала ТОО «КТЖ – Гру-
зовые перевозки» входят около                              
80 раздельных пунктов. Профиль и 
план путей Оскеменского региона 
– один из самых сложных в АО «НК 
«ҚТЖ». Профиль отличается большим 
числом уклонов и подъемов, длина 
таких участков составляет 399 ки-
лометров из 517 километров общей 
протяженности. По ее информации, 
при работе железнодорожники 
выявляют много несоответствий 
в нормативно-технической доку-
ментации, и семинар-совещание 
поможет их исправить. Все эти меры 
в конечном итоге поспособствуют 
повышению уровня безопасности 
движения в филиале ТОО «КТЖ – 
Грузовые перевозки».  

На семинаре было затронуто не-
сколько объемных тем. В их числе 
– «Порядок составления ТРА стан-
ций и его приложений», «Порядок 
расчета норм закрепления составов 
тормозными башмаками на станци-
онных путях и отдельных участках 
путей станции», «Обсуждение с 
начальниками станций вопросов по 
безопасности движения, связанных с 
нарушением ТРА станций», «Расчеты 
пропускной и перерабатывающей 
способностей станции».

– Мы затрагиваем основные 
вопросы по обеспечению безо-
пасности движения, как правиль-
но разрабатывать техдокумен-
тацию, в которой у нас четко и 
детально указывается весь порядок                                                              
перевозочного процесса, как он 

организовывается на линейном 
уровне, на станциях, какими должны 
быть действия каждого работника 
при определенных ситуациях. Во-
просы обеспечения безопасности 
движения на железнодорожном 
транспорте очень важны, поэтому 
от таких семинаров-совещаний 
мы видим реальную и большую 
пользу.  Здесь идет обмен опытом, 
мы видим, каковы результаты 
направляемых нами поручений, 
принимаемых нами мер. По итогам 
таких совещаний мы дополнительно 
разрабатываем меры, направленные 
на безопасность.   

Начальник службы безопасности 
Алматинского отделения грузовых 
перевозок Маркен Калиакпаров 
отметил, что участники семинара 
внесут свою лепту в упрощение 
содержания ТРА для работников 
станций, депо, помогут устранить 

несоответствия, внести необхо-
димые изменения и дополнения. 
Ревизор по безопасности Семейско-
го отделения грузовых перевозок 
Амангазы Жумагали добавил, что 
здесь обсуждаются важные для 
всех вопросы, которые касаются 
деятельности железнодорожного 
транспорта.  

Начальник станции Текесу из 
Шымкентского отделения грузо-
вых перевозок Асылбек Омаров 
отметил, что такой обмен опытом 
по составлению ТРА станций, мест-
ных инструкций по обслуживанию 
подъездных путей, безопасности 
движения очень полезен.

Организатором семинара-тре-
нинга в поселке Новая Бухтарма 
выступило Семейское отделение 
грузовых перевозок при поддержке 
профсоюзных лидеров.
Фото Гульнары ТУЛЕУХАНОВОЙ

СДЕЛАТЬ  ПРОЩЕ  И  КАЧЕСТВЕННЕЕ
Семинар-тренинг по вопросам разработки и ведения технической до-
кументации провели в Оскеменском регионе Семейского отделения 
грузовых перевозок (НОДГП-5). В поселок Новая Бухтарма на это ме-
роприятие приехали из всех регионов страны начальники и главные 
инженеры станций, участковые ревизоры, инженерно-технические 
работники станций и отделений грузовых перевозок. 

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск –
Новая Бухтарма

СЕМИНАР

в котором разрабатываются тех-
нология уборки снега и график 
работы снегоуборочной техники в 
увязке с единым технологическим 
процессом работы станции.

Создан необходимый запас 
топлива, бытового инвентаря. 
На сегодняшний день обеспе-
ченность зимней спецодеждой 
и спецобувью составляет 63%. 
Завершение поставки ожидается 
до 15 ноября текущего года.

Готовность котельных к зим-
нему периоду составляет 89%. 
Обеспечение углем – 66%.

– За счет своевременного выпол-
нения основных организационно- 
технических мероприятий можно 
избежать весьма неприятных 
сюрпризов в зимний период. По-
этому подготовка к зиме требует 
повышенного внимания, – говорит 
главный инженер Алматинского 
отделения грузовых перевозок 
Сабыр Имангалиев.

Фото автора 

Как говорит ведущий инженер отдела пути Костанайского 
отделения магистральной сети Сандугаш Ахметова, бро-
дячий скот в летний период становится одной из главных 
проблем на железнодорожных путях.

Оставленные без присмотра нерадивых хозяев коровы, 
лошади, овцы заходят на железнодорожное полотно и соз-
дают аварийные ситуации. И это – несмотря на все меры, 
принимаемые железнодорожниками. Проблема остается 
актуальной, поскольку ее полное решение в немалой 
степени зависит и от сознательности скотовладельцев, и 
от содействия местной исполнительной власти. Причем 
если в зимнее время вдоль путей больше бродят лошади, 
поскольку коровам и овцам бывает труднее пробраться 
сквозь сугробы вдоль железнодорожных путей, то с при-
ходом весны и таянием снега коровы и другой скот также 
массово начинают выходить на пути.

– Бродячий скот по-прежнему остается одной из главных 
проблем на железнодорожных путях, – говорит Сандугаш 
Ахметова. –  В большинстве случаев хозяева относятся к 
присмотру за своим скотом безответственно. И наша задача 
в такое время – донести до них всю серьезность проблемы.

Чтобы избежать возможных инцидентов с выходом скота 
на рельсы, работники отдела пути проводят профилактиче-
ские рейды, обходят хозяев скота, проводят с ними беседы, 
а также выдают выписки из кодекса о недопустимости 
выпаса скота в районе железной дороги. В дополнение к 
этой работе сотрудники отдела пути регулярно проводят 
совместные рейды с сотрудниками ЛОВД вдоль железно-
дорожных путей. Кроме того, работники стальной маги-
страли, путевые обходчики, регулярно совершая осмотр 
путей, отгоняют приблизившийся к железнодорожному 
полотну домашний скот.  

Фото автора 

АКТУАЛЬНАЯ 
ПРОБЛЕМА

В Костанайском регионе полным 
ходом идет работа по предот-
вращению выхода бродячего 
скота на железнодорожные пути.

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

Инициатива создания плат-
формы HR Сonnect принадлежит 
АО «НК «ҚТЖ» и Samruk Business 
Academy. Ее цель – объединение 
HR-специалистов в обучении и 
развитии персонала, коммуника-
ция, обмен лучшими практиками 
и эффективное реагирование на 
изменения в сфере управления HR.

Основные задачи и перспективы 
нового профессионального сообще-
ства обсудили во время первого HR 
Сonnect с участием управляющего 
директора по корпоративному 
управлению, социально-трудовым 
отношениям и охране труда АО 

«Самрук-Қазына» Гибрата Ауганова, 
руководителя аппарата АО «НК 
«ҚТЖ» HR Серика Кеулимжаева, 
председателя Комитета по назна-
чениям и вознаграждениям совета 
директоров АО «НК «ҚТЖ» Йана 
Маккея, НR-директора фонда «Сам-
рук-Қазына» Эльмиры Каримовой, 
директора ЧУ Samruk Business 
Akademy Шолпан Джумагазиевой и 
представителей HR-служб группы 
компаний фонда.

Приветствуя участников встречи 
в ҚТЖ, Гибрат Ауганов отметил, 
что HR Сonnect станет платформой 
для обсуждения новых инициатив 
и проектов, позволит повысить 
качество управления человеческим 
капиталом в портфельных компа-

ниях фонда и снять существующие 
барьеры. 

– Мы уделяем особое внимание 
обучению нашего персонала, ведь 
люди являются золотым капиталом 
любой компании. Поэтому прове-
дение HR Сonnect на площадке АО 
«НК «ҚТЖ» – для нас большая честь 
и большая ответственность, – сказал 
в свою очередь Серик Кеулимжаев.

Йан Маккей выразил надежду, 
что HR Сonnect сможет опреде-
лить спектр изменений, в том 
числе культурных, которые хочет 
видеть руководство, и заручиться 
его поддержкой. По его мнению, 
необходимо развивать общую про-
грамму лидерства для всех групп 
компаний и выработать подходы 
к общим процессам. 

Директор департамента управле-
ния человеческими ресурсами ком-
пании Сауле Истлеева поделилась 
лучшими практиками в обучении 
персонала ҚТЖ. Она рассказала 
о корпоративных программах 
развития бизнес-компетенций 
по безопасности и лидерству в 
2022-2023 годы, а также планах 
на 2024 год. 

Участники встречи высоко оце-
нили проделанную HR-службой 
ҚТЖ работу и обменялись мнения-
ми по ряду вопросов. В качестве                     

HR  СONNECT: ЕСТЬ  КОНТАКТ
В АО «НК «ҚТЖ» состоялась презентация новой 
диалоговой площадки HR Сonnect, объеди-
нившей HR-директоров и экспертов в сфере 
управления человеческими ресурсами порт-
фельных компаний фонда «Самрук-Қазына». 

Любовь РОВБА,
Астана

интерактива им предложили опи-
сать HR-эксперта всего одним 
словом – результаты оказались 
удивительно разнообразными. 

Завершила официальную часть 
презентация символа HR Сonnect 
– древо знаний, объединяющее 
вокруг себя всех представителей, 
ответственных за блок обучения 
и развития персонала. 

– В качестве символа нашего 
совместного начинания мы решили 
выбрать древо знаний, крона кото-
рого стремится к солнцу, – точно 
так же, как компании группы фонда 
«Самрук-Қазына» стремятся к раз-
витию и росту, – сказала модератор 
мероприятия – HR-бизнес-партнер 
Алма Саулебаева.

Организаторы первого HR 
Сonnect также порадовали участ-
ников розыгрышем призов – серти-
фикатов на обучающие тренинги 
и других приятных сюрпризов. 

– Хочу выразить благодарность 
организаторам проекта HR Сonnect. 
Мы вместе составляем 250 тысяч 
человек группы компаний фонда, 
и нам есть с чем работать. Для реа-
лизации нашей стратегии развития 
важна корпоративная идентич-
ность, – отметила НR-директор 
фонда «Самрук-Қазына» Эльмира 
Каримова. – Спасибо ҚТЖ за то, что 
первыми откликнулись и провели 
это мероприятие, положив начало 
доброй традиции встреч в рамках 
HR Сonnect. Я с удовольствием 
приняла в нем участие.

HR Connect будет проходить на 
периодической основе с привлече-
нием HR-специалистов, тренеров, 
представителей тренинг-центров 
и экспертов в области управления 
человеческими ресурсами.

Фото Александра ЖАБЧУКА

КАДРОВАЯ 
ПОЛИТИКА

ПРОФИЛАКТИКА

ПОДГОТОВКА 
К ЗИМЕ

Руководство и коллектив АО «Пассажирские перевозки» 
выражают соболезнование руководителю группы по 
маркетингу АО «Пассажирские перевозки» Ахметжа-
новой Алие Майлибаевне по поводу кончины матери 

Бокаевой Куляш Бокайкызы

В ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» подведены итоги 
акции по сбору отработанных элементов питания «Сдай 
батарейку – спаси ежика». За восемь месяцев этого года 
экологами отделений ГП было собрано свыше 201 килограм-
ма использованных батареек для дальнейшей передачи на 
утилизацию. В тройку лидеров вошли такие отделения ГП, 
как Семейское (собрано 50 килограммов), Жамбылское 
(45 килограммов) и Кызылординское (35 килограммов). 

Цель акции – привлечь внимание к защите окружающей 
среды и экологии. Сбор и переработка подобных изделий 
способствуют сохранению природы для здоровой жизне-
деятельности человека.  Батарейки являются опасным 
отходом первого класса. Они содержат большое количество 
опасных элементов, которые при попадании в окружающую 
среду выделяют вредные вещества, отравляющие почву, 
подземные воды и атмосферу.

С  ЗАБОТОЙ  К 
ОКРУЖАЮЩЕЙ  СРЕДЕ

Более 200 килограммов исполь-
зованных батареек собрали в 
рамках проекта «Сдай батарейку 
– спаси ежика».

Айлин БАУРЖАН,
Астана

АКЦИЯ
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Спорт

АКЦИЯ

Организаторами соревнований по настоль-
ному теннису выступили инструктор-орга-
низатор Бекзат Гилманов и спортинструктор 
ФСК «Локомотив» Болат Карлибаев с участием 
ветерана спорта Александра Любимкина 
при поддержке профкома Уральского узла.

Как водится, первыми соревновались жен-
щины. Их турнир прошел задорно и очень 
эмоционально. Впрочем, призы понрави-
лись, поскольку тоже связаны со спортом и 
комфортом. Назира Бакесова представляла 
Уральское эксплуатационное вагонное депо и 
заняла почетное четвертое место. На третьем 
месте – Наркыз Амирханова (станция Уральск). 
От административно-управленческого пер-

сонала филиала ТОО «КТЖ – ГП» – «Батыс» 
по Уральскому региону выступила Гульзия 
Сулейменова, став серебряным призером 
турнира, а победителем вышла Алина Лати-
пова из Уральской дистанции сигнализации 
и связи, выигравшая абсолютно все партии.  

В мужском пинг-понге состязались 17 чело-
век, и все матчи были жаркими. Жеребьевка 
распределила силы неравномерно, но что 
поделать – случай бывает и несчастливым. 
Так получилось, что некоторые довольно 
сильные игроки выбыли буквально с первых 
партий, попав в пару с настоящими мастерами 
настольного тенниса. В итоге соревнования 
завершились затемно, однако призовые места 

распределились заслуженно. 
Итак, третье место занял Темирлан Кабушев 

(Уральское эксплуатационное локомотивное 
депо). На втором – Жандос Сагынтай (станция 
Таскала). Убедительно лидировал во всех 
партиях Гарифулла Кенжегулов (Уральская 
дистанция сигнализации и связи) и стал 
победителем турнира. Много лет он держит 
планку высоко, обыграть его практически 
невозможно. Призеры получили дипломы и 
ценные подарки от профсоюзной организа-
ции, а участники – прекрасное настроение 
и большой заряд бодрости.

Марьяна ПЕРВУШИНА, Уральск
Фото автора

 ПРОШУ  К  СТОЛУ!
Настольный теннис – у работников предприятий 
Уральского филиала ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
– «Батыс» и Актобинского отделения магистральной 
сети по Уральскому региону в числе фаворитов. Ведь 
этот олимпийский вид спорта доступен для любого 
возраста и физической подготовки, положительно 
влияет на концентрацию внимания, улучшает зрение 
и координацию движений.

Маржан Тұрғанбайқызы еңбек 
жолын 1980 жылы радиотораб-
та монтер ретінде бастап, 1987 
жылы ТЧ-15 Бейнеу локомотив 
депосында тасымалдау құжат-
тарын өңдеу операторы болып 
жалғастырады. Депоның барлық 
сандық, сапалық көрсеткіштерін 
сарапқа салып, жедел ақпарат беріп 
отыратын орталықтың жұмысын 
ә дегеннен-ақ үйіріп алып кететін 

іскерлігімен де көзге түседі. Бұл 
бөлімде тәуліктегі машинистердің 
іссапар, ауысымдық жұмыстары, 
парақтағы тасымалданған жүктің 
салмағынан бастап, барлық көр-
сеткіштері жазылған мәліметтер, 
жөндеу деполарының тепловоз-
ды жөндеу туралы мәліметтері 
беріліп, қорытылатыны белгілі. 
Осындай жауапты жұмыстарды 
ұзақ жылдар атқарып келген оның 

Бастауыш партия ұйымының 
есеп-беру, сайлау жиналысының 
отырысы «AMANAT» партиясы 
Мұнайлы аудандық филиалы 
төрағасының, аудандық мәслихат 
депутаттарының, партия мүше-
лерінің қатысуымен өтті. БПҰ 
бұрынғы төрағасы Болат Дүйсәли-
ев осыған дейін, яғни есепті кезең, 
2021-2022 жылдары бастауыш 
партия ұйымының атқарған 
жұмыстары туралы баяндады. 
Ол өз сөзінде Бастауыш партия 
ұйымында «Бақытты балалық 
шақ», «Жемқорлықсыз гүлденген 
ел», «Жастар – Отанға», «Бақытты 
отбасы – бақытты балалық шақ», 
«Ардагерлерді ардақтайық», «Ұлы 

дала елі», «Сәтті қадам», «Кедергісіз 
келешек», «Мектепке жол» жоба-
лары іске асырылғандығын атап 
өтті. Оған қоса қайырымдылық 
іс-шаралары мен «Темекіге жол 
жоқ», «Билетсіз жолаушы» деген 
сияқты акциялар туралы да тілге 
тиек етті. Бұдан кейін бастауыш 
партия ұйымының төрағасын, 
төрағаның орынбасарын, бюро 
мүшелерін қайта сайлауға кезек 
берілді. «Маңғыстау теміржолы»  
БПҰ төрағалығына Қарақат Жақа-
нов, БПҰ төрағасының орынба-
сарлығына Зауре Қосымбаева 
ұсынылып, тағайындалды. 

Айсұлтан АРМАН,
Маңғыстау

Ардагерді құттықтауға барған салалық ардагерлер 
кеңесі Қызылорда филиалының төрағасы Сисен 
Шермаханов ҚТЖ-дағы Орталық теміржолшы- 
ардагерлер кеңесінің төрағасы Болатбек Дүйсем- 
алиевтің алғыс хатын тапсырса, Қызылорда жол 
дистанциясының бас инженері Ақыл Әбілдаев, 
кәсіподақ ұйымының төрайымы Ғалия Ноғайба-
ева, кадр бөлімінен Майра Бадракова Аманжол 
ағаның дистанциядағы шәкірттері  әлі күнге дейін 
ұстаздарын құрметпен еске алып, пойыздардың 
қозғалыс қауіпсіздігін сақтауда мерейтой иесінің 
еңбегі орасан зор екені жазылған адресат табыстады. 

– Дистанцияның есебіндегі зейнеткерлердің мерейлі 

жасқа жеткен ардагерлерін үйіне барып құттықтау – 
бізде қалыптасқан дәстүр. Олардың туған күндерін 
атаусыз қалдырмауға барымызды саламыз. Бір кез-
дері  мұндай мүмкіндік болмағаны рас. Шүкір, қазір 
жағдай түзелді. Сондықтан үлкенге құрмет көрсетіп, 
зейнеткерлердің отбасына барып, жағдайын біліп, 
басшылықтың алғысын жеткізіп, сыйлықтарымызды 
тапсырып жүрміз. Осы жолы да Аманжол ағамыздың 
сексеннің сеңгіріне шыққан мерейлі жасында иығына 
шапан жауып, батасын алдық, – дейді дистанцияның 
кәсіподақ ұйымының төрайымы Ғалия Ноғайбаева.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, Қызылорда
Суретті түсірген автор

На сегодняшний день стаж ведущего инже-
нера-технолога производственно-технического 
отдела ТЧЭ-14 Думана Куандыка составляет 
всего четыре года. В депо он пришел после 
окончания Карагандинского государствен-
ного технического университета транспорт- 
но-дорожного факультета. За сравнительно 
небольшой срок Думан показал себя с лучшей 
стороны. Коллеги характеризуют его, как 
исполнительного, дисциплинированного и 
честного сотрудника. В повседневной работе 
он занимается разработкой технологических 
нормативов, инструкциями, схемами сборки, 
составлением маршрутных карт, корректи-
ровкой технологических процессов и режимов 
производства. С ежедневными задачами, 
поставленными руководством, молодой че-
ловек справляется добросовестно, уверенно 
продвигаясь по карьерной лестнице. Думан 
Куандык не только демонстрирует успехи в 
работе, но и в спортивной деятельности. На 
сегодняшний день он является капитаном 
команды ТЧЭ-14 по мини-футболу.

С пяти лет мальчик начал заниматься этим 

подвижным видом спорта. Во время трениро-
вок он набивал себе шишки и синяки, падал, 
но не сдавался, таким образом формирова-
лись его волевой характер и стремление к 
чемпионству.  Родители, видя любовь сына 
к футболу, старались не препятствовать ему 
и поддерживали во всех начинаниях.  

– Сначала я занимался в детско-юноше-
ской команде при заводе РГШО, а затем 
вошел в структуру «Шахтер». Это первая в 
истории казахстанская команда, вышедшая 
в групповой этап еврокубков. Свое влечение 
к футболу я не скрываю и считаю этот вид 
спорта самым популярным во всем мире, – 
говорит Думан Куандык. – На сегодняшний 
день в команде ТЧЭ-14 насчитывается 10 
человек. Все ребята сильные и перспектив-
ные, и в будущем на них возлагаются боль-
шие надежды. Несмотря на то что игроки 
неоднократно побеждали на чемпионатах 
Казахстана, быть излишне самоуверенны-
ми нельзя. Футбол – непредвиденный вид 
спорта. В любой момент все может пойти 
не по плану, в связи с этим расслабляться 

ЗЕЙНЕТКЕ  ШЫҒАРЫП  САЛДЫ
Маңғыстау теміржолында 
ер азаматтармен бір сапта 
қандай қиын жұмыс болса да 
абыроймен атқарып, табан-
дылықпен еңбек етіп жүрген 
қыз-келіншектер көп. Солар-
дың бірі – Бейнеу айналым 
депосының тасымалдау құ-
жаттарын өңдеу операторы 
Маржан Хайдарова. Салаға 
40 жылдан астам ғұмырын 
сарп еткен оны әріптестері 
жақында зейнет демалысына 
құрметпен шығарып салды.   

еңбегі қашан да мақтауға тұрар-
лық дейді әріптестері. Теміржол 
саласында өткізген 43 жылдың 
36 жылын Бейнеу локомотив 
депосының жұмысын жүргізуге 
жұмсаған ол осы жылдар ішінде 
басшылықтан талай алғыс алып, 
марапаттар иесі болған. 

– Маржан ханым туралы тек 
жақсы жағынан айтуға болады. 
Жұмысына тиянақты, ұқыпты, 
жауапкершілігі мол жан. Ұжым 
арасында сыйлы, білгенін үйрету-
ден шаршамайтын еңбек озаты. 
Қоғамдық жұмыстарға араласып, 
жастарға тәлім-тәрбие беруде 
ауқымды жұмыс атқарып келеді. 
Әрі өзі ұрпақтар сабақтастығын 
сақтап, отбасылық династияны 
жалғастырып келе жатқан отба-
сыдан. Ұлы  Жандос Аяғанұлы 
көмекші машинист, қызы Кам-
шат Хайдарова өзінің қасында 
тасымалдау құжаттарын өңдеу 
операторы, – дейді Маңғыстау 
локомотив депосының кәсіп- 
одақ ұйымы төрағасы Әбілсейіт 
Нәбиханов. 
Шахида ЖҰМАН, Маңғыстау

Суретті түсірген автор  

ВОКЗАЛДАҒЫ   ҚАБЫЛДАУ

Аталмыш іс-шараға Семей 
станциясындағы желілік поли-
ция бөлімінің бастығы полиция 
подполковнигі Ж.Ибраев,  бөлім 
бастығының бірінші орынбасары 
полиция полковнигі Қуаныш Бал-
тақаев, көші-қон және әкімшілік 
полиция қызметкерлері де арнайы 
келіп қатысты.

Кездесу барысында вокзал-
дардағы жолаушылар өздерін 
қызықтыратын кез келген сұрақты 
қойды. Барлық сауалға Қазақстан 
Республикасының заңнамала-
рына сәйкес толыққанды жауап 
берілді. Сондай-ақ азаматтарды 
толғандыратын өзге де көптеген 
мәселе бойынша білікті түрде 
заңдық көмек те көрсетілді.

– Көліктегі қоғамдық тәртіп 
пен жолаушылар құқығының 

қорғалуы қашанда басты назарда. 
Ал осынау республикалық акция 
барысында азаматтар аталмыш  
бағыттағы шаралар жайлы түсінік 
алып, өзекті сауалдарға жауап 
тапты, – дейді бұл орайда Семей 
станциясындағы желілік полици-
яның әкімшілік полиция бөлімі-
нің бастығы полиция капитаны                                                              
Рүстем Әбеуов.

Осынау акцияны өткізу кезеңін-
де әкімшілік полиция қызмет-
керлерімен қоғамдық еріктілер 
азаматтарға заңгерлік көмек 
көрсету үшін желілік полиция 
және Абай көлік прокурорының 
«жедел желі» телефондарының 
номері көрсетілген буклеттер, 
ескертпе парақшалар таратты.

Абай ЕРТІС, Семей
Суретті түсірген автор 

КӘСІПОДАҚ

Жуырда теміржол көлігін пайдаланатын 
жолаушы азаматтарға құқықтық және 
кеңес беру түріндегі көмек көрсету мақ-
сатында Семей, Аягөз, Шар теміржол 
вокзалдарында Семей станциясы желілік 
полиция бөлімінің қызметкерлері жер-
гілікті теміржолшылармен бірлесіп 
«Вокзалдағы қабылдау» атты ерекше 
акция өткізді.

Ақтөбе станциясындағы желілік 
полиция бөлімі «Құқықтық тәртіп» 
жедел-профилактикалық іс-ша-
расын өткізді. Қоғамдық тәртіпті 
сақтау, қылмыстың алдын алуға 
бағытталған жұмыстар кезінде 
барлығы 49 әкімшілік құқық- 

бұзушылық анықталып, бірнеше 
адам жауапқа тартылды. Вок-
залдың іші-сырты, перрон бойы 
және теміржол өткелдерінде 
бақылау жұмыстары күшейді. 
Нәтижесінде қоғамдық орындарда 
масаң күйде жүрген 4 адам, жа-

ІЗДЕУДЕГІ  ШЕТЕЛ  АЗАМАТЫ  ҰСТАЛДЫ
Теміржол сақшылары вокзал маңынан іздеуде жүрген 
көрші Ресей азаматын ұстады. «Алаяқтық» бабымен 
заңбұзушылық жасаған азамат қолхатпен жіберілді. 

ФУТБОЛ   И  ТРУД  РЯДОМ  ИДУТ
Молодые железнодорожники Карагандинского эксплуатационного 
локомотивного депо (ТЧЭ-14) демонстрируют отличные результаты 
не только в производстве, но и в других сферах.

нельзя и необходимо всегда быть начеку.
По мнению товарищей по команде, Думан 

обладает лидерскими качествами, и, безус-
ловно, его опыт и стремление к победе могут 
повлиять на исход матча. Помимо участия в 
футбольных турнирах наш герой занимается 
наставнической деятельностью. Он тренирует 
непрофессиональную команду, которая уча-
ствует в любительской лиге Карагандинской 
области. Туда входят ребята разного возраста. 

Думан Куандык женат. Вместе с супругой 
Динарой они воспитывают четырехлетнего 
сына Амира и полуторагодовалую дочь Адину. 

– Неважно, какую специальность в будущем 
приобретут мои сын и дочь, главное, чтобы 
они стали хорошими и порядочными людь-
ми, – считает Думан Куандык.  

            Светлана МОГАЙ, Караганда 
                                                  Фото автора 

ШАПАН  ЖАУЫП,  БАТАСЫН  АЛДЫ
Қызылорда жол дистанция- 
сының басшылығы мен кәсіпо-
дақ ұйымы және ардагерлер 
кеңесінің мүшелері жол ме-
кемесінің өсіп-өркендеуіне 
сүбелі үлес қосып, талай-талай 
өзгерістің куәсі болған Аман-
жол Аймахановты мерейлі 80 
жасымен құттықтап барып, 
батасын алды. 

ҰЙЫМДА – ЖАҢА  ТӨРАҒА
«AMANAT» партиясының «Маңғыстау 
темір жолы» бастауыш партия ұйымы-
ның төрағасы өзгерді. Ұйымның кезекті 
есеп-беру, сайлау жиналысында жаңа 
төраға сайланды. 

мыстық іс бойынша іздеуде 
жүрген Ресей азаматы ұсталып, 
өз еркімен еліне қайту туралы 
қолхатпен  жіберілді», – деп 
хабарлайды желілік полиция 
бөлімінің өкілдері.

Сонымен қатар теміржол 
сақшылары «Ақтөбе-Жіңішке» 
станция аралығында жүрген 
31 жастағы жүргіншіден ұсақ 
көлемде есірткі затын тауып, 
сараптамаға жіберді.

Ардақ ЕРУБАЕВА, Ақтөбе

рамсыз жеке куәлікпен жүрген 
2 Қазақстан азаматы және көші-
қон заңнамасының талаптарын 
бұзған бір шетел азаматы жау-
апқа тартылды. Сонымен қатар 
Әкімшілік Кодексінің басқа да 
әртүрлі баптарымен 37 әкімшілік 
құқықбұзушылық қозғалды.

«Ақтөбе станциясындағы 
желілік полиция бөлімінің                
қызмет көрсету аумағында қыл-


